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§ 68

Allmänhetens frågestund 
2024/95

Sammanfattning
Från Emelie Dockenfelt har inkommit ett antal frågor gällande förra dagordningen för 
fullmäktigesammanträdet den 29 maj 2024. Frågorna är ställda till Håkan Abrahamsson 
(M), Ronny Nilsson (S), Göran Långström (PF), Marie Gärdby (C) och Karin Johansson 
(KD).

”Frågan lyder till samtliga ovan:

1. Varför kunde inte du bifalla att ändra dagordningen på kommunfullmäktige den 29/5? 
Hur motiverar du detta?

Flera barn och vårdnadshavare hade tagit sig från Oderljunga med omnejd, som har barn 
på Oderljunga skola samt barn på Pärlans förskola. Flera barnfamiljer fick tyvärr 
avlägsna sig innan Oderljunga skola & fritidshem började avhandlas, pga små och trötta 
barn.

2. Var det planen att hoppas att så många som möjligt skulle avlägsna sig så att du skulle 
slippa att se barnen och vårdnadshavarna när beslutet skulle verkställas?

3. Är inte detta att sjunka så lågt som man kan som politiker & dra ut på lidandet för de 
vårdnadshavare och barn som önskade ett besked om Oderljunga skolas & fritidshems 
framtid på kommunfullmäktige?

Tilläggsfråga till kommunfullmäktiges ordförande Håkan Abrahamsson (M) och 
kommunstyrelsen ordförande Ronny Nilsson (S) (OBS! Även enskilda svar här i 
talarstolen tack från båda parterna).

En vårdnadshavare från Oderljunga skola frågade Ronny Nilsson lördagen den 25/5 på 
torget i Perstorp i samband med valkampanj om punkten som berörde nedläggningen av 
Oderljunga skola & fritidshem kunde tidigareläggas, till förmån för de barn och 
vårdnadshavare som var på plats. Svaret från Ronny Nilsson blev följande:

”Att det inte var omöjligt att ändra, bara att förslaget skulle komma från någon ledamot i 
kommunfullmäktige”. Likaså hänvisades vårdnadshavaren att kontakta 
kommunfullmäktiges ordförande Håkan Abrahamsson om detta. När samma 
vårdnadshavare sedermera ringer upp kommunfullmäktiges ordförande Håkan 
Abrahamsson för att ställa samma fråga om dagordningen, så svarar Håkan Abrahamsson 
ungefär samma svar som Ronny Nilsson, dvs:

”Att det inte var omöjligt att ändra, bara att förslaget skulle komma från någon ledamot i 
kommunfullmäktige”.
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4. Ronny, hur motiverar du att inte att bifalla att flytta upp punkten Oderljunga skola & 
fritidshem, när du har uttalat dig den 1/6 till en vårdnadshavare om att det citat ”inte var 
en omöjlighet” och sedermera hänvisar till Håkan Abrahamsson? Likaså kunde du i 
egenskap som ledamot i kommunfullmäktige ha föreslagit vid mötets öppnande den 29/5 
att föreslå att tidigarelägga förslaget om Oderljunga skola & fritidshem. Varför gjorde du 
inte det?

5. Håkan, du fick samtal av en vårdnadshavare (efter att vårdnadshavaren hade blivit 
hänvisad till dig från Ronny Nilsson). Du gav samma svar som Ronny som löd: ”Att det 
inte var omöjligt att ändra, bara att förslaget skulle komma från någon ledamot i 
kommunfullmäktige”. Du är ju kommunfullmäktiges ordförande och kan således själv 
föreslå att ändra dagordningen. Istället var det oppositionsrådet Lotta Wendt (ViP) som 
tog sig an rollen att be om att få tidigarelägga punkten till förmån av de barn och 
vårdnadshavare som var på plats. Vad har du för förklaring och kommentar på det?”

Från Mattias Nilsson har inkommit ett antal frågor gällande Oderljunga skola. Frågorna 
är ställda till en representant i varje parti i majoriteten (tjänstgörande i KF alternativ valfri 
representant ur varje parti i majoriteten):

1. Vad händer med skolan nu? Är den öppen för uthyrning/försäljningen? 

2. Varför beaktade ni inte oppositionens budgetförslag? Och hur mycket mer sparade ni 
genom att få igenom er budget?

3. Vad fanns det för andra förslag på besparingar?

4. (Endast till Centerns representant) Vad ska cykelvägen till Bälinge vara bra för när 
skolan läggs ned?

5. Varför får skolan inte filmas nu? När den fick respit filmades skolan och barn utan min 
vetskap!

Frågorna besvaras.

Kommunfullmäktige beslutar,

att förklara frågestunden avslutad.
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§ 69

Information från kommunstyrelse, nämnder och bolag
2024/22

Sammanfattning
Ordförandena för kommunens nämnder, styrelser och bolag informerar kortfattat om 
aktuell verksamhet inom sina ansvarsområden. På dagens sammanträde delges 
information från kommunstyrelsen, räddningsnämnden, barn- och utbildningsnämnden, 
valnämnden och Perstorps Fjärrvärme AB.

Kommunfullmäktige beslutar,

att notera informationen
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§ 70

Kommundirektören informerar
2024/4

Sammanfattning
Kommundirektören informerar om bland annat:
Framtagen åtgärdsplan gällande brottsförebyggande arbete som följs upp i 
kommunstyrelse och trygghetsråd, arbetet pågår gällande ett attraktiv Perstorp och bra 
”hemester-tips” mottages.

Kommunfullmäktige beslutar,

att notera informationen.
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§ 71

Ekonomisk uppföljning tertial 1 - Kommunen
2024/155

Sammanfattning
Utfallet för perioden uppgår till ett underskott på 3,4 mnkr. Prognostiserat utfall på 
helåret redovisas till ett underskott om 15,5 mkr. Utfallet för perioden och prognostiserat 
belopp beror till stor del på det ansträngda ekonomiska läget inom socialförvaltningen.

Den finansiella sidan påverkas av den negativa befolkningsutvecklingen i form av 
minskade skatteintäkter. Den senaste skatteprognosen indikerade en något förbättrad 
slutavräkning än vad som prognostiserats i februari. Även pensionsprognosen visar på en 
förbättring avseende den avgiftsbestämda delen. 

Yrkande:
Charlotta Wendt (VIP) med bifall av Ronny Nilsson (S) yrkar att det i den första att-
satsen läggs till följande ”Men som är långt ifrån tillräckliga” så att att-satsen blir som 
följer:
”att särskilt notera de omfattande besparingsåtgärderna som redan har beslutats om men 
som är långt ifrån tillräckliga för en budget i balans”.

Beslutsgång:
Ordförande föreslår följande beslutsgång, att ställa kommunstyrelsens föreslagna att-
satser och mot Charlotta Wendts ändringssyrkande. Beslutsgången godkänns och 
genomförs varvid,

Kommunfullmäktige beslutar,

att särskilt notera de omfattande besparingsåtgärderna som redan har beslutats om men 
som är långt ifrån tillräckliga för en budget i balans, samt

att i övrigt notera redovisningen.



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

2024-06-19

Kommunfullmäktige

Utdragsbestyrkande

§ 72

Budget 2025 och flerårsplan 2026-2027
2024/70

Sammanfattning
Förslag till budget 2025 och flerårsplan 2026–2027 är upprättad enligt framtaget 
förslag. Förslaget har förhandlats med de fackliga organisationerna den 13 juni 2024. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta,

1. att godkänna driftbudget och kommunbidrag 2025 för respektive nämnd enligt 
framtaget förslag,

2. att godkänna investeringsbudget och plan 2025-2027 enligt framtaget förslag,

3. att bemyndiga kommunstyrelsen att omprioritera mellan projekt inom befintlig 
investeringsram samt att besluta om justering av kommunbidrag av icke principiell 
beskaffenhet,

4. att godkänna resultatbudget, kassaflödesbudget och balansbudget för 2025, 

5. att godkänna kommunfullmäktiges mål enligt framtaget förslag,

6. att godkänna ekonomisk plan för 2026 och 2027 enligt framtaget förslag,

7. att för oförutsedda kostnader reservera 3,6 miljoner kronor under 
finansieringsverksamheten 2025 och att en eventuell fördelning av dessa medel 
beslutas av kommunstyrelsen,

8. att, för att finansiera framtida ökade pensionsutbetalningar, avsätta minst 4 miljoner 
kronor till pensionsskulden under år 2025 om det är möjligt med hänsyn till 
kommunens likviditet, samt

9. att fastställa ram för Perstorps kommuns upplåning 2025 till maximalt 60 miljoner 
kronor samt omsätta, det vill säga upplåna, till motsvarande belopp de lån som 
förfaller under 2025.

Yrkanden:
Charlotta Wendt (VIP) med bifall av Sven-Erik Sjöstrand (V) yrkar på återremiss med 
följande motivering: ”ViP yrkar på återremiss och begär följande kompletterande 
underlag:
att för att erhålla en korrekt internränta, ska internräntan beräknas utifrån den 
genomsnittliga räntekostnaden för kommunens egen upplåning, vilket för Perstorps 
kommun motsvarar 2,89 procent och medför att den budgeterade internräntan om 1,5 
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procent ska revideras upp med 1,39 procent, samt medför ökade kapitalkostnader för 
kommunstyrelsen och nämnderna, vilket då inte är redovisade i framtaget budgetförslag 
för åren 2025 - 2027. Detta visar på att en justering av föreslagna budgetramar avseende 
åren 2025 - 2027 är nödvändig,

att amorteringstakten för kommunens lån måste ökas,

att på sidan 15 redovisas 7 323 invånare och på sidan 6 i underlaget redovisas antal 
invånare till 7 357 invånare vilket är felaktigt och ska korrigeras,

att på sidan 15 i underlaget redovisas befolkningsprognosen för 2024 till 7 361 invånare 
och på sidan 19 redovisas 7 500 invånare, vilket är felaktigt och ska korrigeras,

att givet utfallet 2024-03-31 gällande antalet kommuninvånare ska befolkningsprognosen 
uppdateras enligt försiktighetsprincipen, och reduceras 2024 med 41 invånare, 2025 med 
69 invånare, 2026 med 96 invånare samt 2027 med 123 invånare. Detta visar på att en 
justering av föreslagna budgetramar avseende åren 2025 - 2027 är nödvändig,

att det saknas specificering med utgångspunkt från 2024 års budget, vad som ingår i 
respektive nämnds/styrelse nettoram för åren 2025 - 2027. Det finns en svepande 
beskrivning på sidan 21, vilken inte uppfyller kraven på ett korrekt beslutsunderlag,

att hela investeringsbudgeten, inklusive den ej skattefinansierade, redovisas per år och per 
projekt under åren 2024 - 2027, samt

att förslag till beslut gällande " att bemyndiga kommunstyrelsen att omprioritera mellan 
projekt inom befintlig investeringsram samt att besluta om justering av kommunbidrag av 
icke principiell beskaffenhet" utgår i sin helhet. 

Skulle vårt yrkande på återremiss mot förmodan inte gå igenom, så yrkar vi självklart 
avslag på liggande förslag.”

Ronny Nilsson (S), Patrik Ströbeck (M), Kerstin Gustafsson Andersson (C) och Emilia 
Sandell Eskilandersson (SD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut och 
avslag till Charlotta Wendts med fleras återremissyrkande.

Beslutsgång:
Ordförande föreslår följande beslutsgång att först ta ställning till om ärendet ska 
återremitteras eller avgöras idag. Detta godkänns. Den som röstar för att ärendet ska 
återremitteras röstar ja, den som röstar för att ärendet ska avgöras idag röstar nej, 
ordförande finner att ärendet ska avgöras idag. Votering begärs.

Votering:
Den som röstar för att ärendet ska avgöras idag röstar nej, den som röstar för Charlotta 
Wendts (VIP) med fleras återremiss-yrkande röstar ja. Voteringen genomförs och utfaller 
med 7 ja och 19 nej (enligt bilaga) varvid kommunfullmäktige beslutat att ärendet ska 
avgöras idag.
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Beslutsgång:
Ordförande avser att först ställa kommunstyrelsens förslag till beslut mot Vi i Perstorps 
och Vänsterpartiets yrkande. Detta godkänns och genomförs. Ordförande finner att 
kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens förslag till beslut. Därefter 
ställer ordförande kommunstyrelsens förslag till beslut mot Vi i Perstorps och 
Vänsterpartiets avslagsyrkande och finner att kommunfullmäktige beslutat att godkänna 
kommunstyrelsens förslag till beslut varvid,

Kommunfullmäktige beslutat,

10. att godkänna driftbudget och kommunbidrag 2025 för respektive nämnd enligt 
framtaget förslag,

11. att godkänna investeringsbudget och plan 2025-2027 enligt framtaget förslag,

12. att bemyndiga kommunstyrelsen att omprioritera mellan projekt inom befintlig 
investeringsram samt att besluta om justering av kommunbidrag av icke principiell 
beskaffenhet,

13. att godkänna resultatbudget, kassaflödesbudget och balansbudget för 2025, 

14. att godkänna kommunfullmäktiges mål enligt framtaget förslag,

15. att godkänna ekonomisk plan för 2026 och 2027 enligt framtaget förslag,

16. att för oförutsedda kostnader reservera 3,6 miljoner kronor under 
finansieringsverksamheten 2025 och att en eventuell fördelning av dessa medel 
beslutas av kommunstyrelsen,

17. att, för att finansiera framtida ökade pensionsutbetalningar, avsätta minst 4 miljoner 
kronor till pensionsskulden under år 2025 om det är möjligt med hänsyn till 
kommunens likviditet, samt

18. att fastställa ram för Perstorps kommuns upplåning 2025 till maximalt 60 miljoner 
kronor samt omsätta, det vill säga upplåna, till motsvarande belopp de lån som 
förfaller under 2025.

Beslutet skickas till
Ekonomichef

Reservation
Ledamöterna från Vi i Perstorp reserverar sig till förmån för eget yrkande.
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§ 73

Revisionsberättelse och granskningsrapporter för år 2023
2024/43

Sammanfattning
Föreligger revisionsberättelse och granskningsrapporter för år 2023.

Revisionen har i sina revisionsberättelser framlagt delad uppfattning gällande 
ansvarsfrihet för kommunstyrelsen samt socialnämnden. Tre av revisorerna riktar 
anmärkning mot socialnämnden men tillstyrker ansvarsfrihet för samtliga nämnder och 
styrelser. Två av revisorerna tillstyrker inte ansvarsfrihet för socialnämnden och riktar 
anmärkning mot kommunstyrelsen, men tillstyrker ansvarsfrihet för övriga nämnder och 
styrelser.

Enligt kommunallagen kapitel 5, § 32 ska fullmäktige inhämta förklaring över 
anmärkning som framställts i revisionsberättelsen och revisorernas uttalande att 
ansvarsfrihet inte tillstyrks. Fullmäktiges presidium har därefter framställt begäran till 
kommunstyrelsen och socialnämnden att inkomma med förklaring över 
revisionsberättelserna. Förklaringar från nämnda parter inkom till fullmäktiges presidium 
2024-06-11 (sn) samt 2024-06-12 (ks). Därefter har kommunfullmäktiges presidium 
berett beslutsunderlag för fullmäktige att fatta beslut om.

Förslag till beslut: 

att inte tillstyrka ansvarsfrihet för socialnämnden för verksamhetsåret 2023,

att bevilja ansvarsfrihet för kommunstyrelsen för verksamhetsåret 2023,

att bevilja ansvarsfrihet för övriga nämnder och styrelser för verksamhetsåret 2023.

Ingvar Dehlin (SD) ersättare i socialnämnden deltar i överläggningarna i ärendet, detta i 
enlighet med Kommunallagen, 5 kap § 49.

Ledamöter och ersättare, samt make, sambo, förälder, barn, syskon eller någon annan 
närstående till dessa, i berörda nämnder och styrelser deltar inte i beslutet gällande 
ansvarsfrihet i egna nämnder och styrelser. Följande personer har anmält jäv och ersätts i 
vissa fall under den nämnd/styrelse där de anmält jäv:

Namn  Nämnd/styrelse Ersättare
Patrik Ströbeck  socialnämnden
Karin Johansson  socialnämnden Ellinor Silwer
Jack Henriksen  socialnämnden Tara Hägg
Göran Långström  socialnämnden
Yvonne Långström  socialnämnden
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Ingela Werner Aronsson socialnämnden
Jan Aronsson  socialnämnden
Catharina Henriksson  socialnämnden Torbjörn Wendt
Anders Jelander  Anders Jelander socialnämnden
Linda Holst Henriksen  kommunstyrelsen
Yvonne Långström  kommunstyrelsen
Ingela Werner Aronsson kommunstyrelsen
Veronicha Pettersson  kommunstyrelsen
Charlotta Wendt  Charlotta Wendt kommunstyrelsen Torbjörn Wendt

Yrkanden:
Charlotta Wendt har följande yrkande: ”Vi i Perstorp yrkar bifall till att inte tillstyrka 
ansvarsfrihet för socialnämnden för verksamhetsåret 2023. Vi i Perstorp yrkar också på 
att kommunstyrelsen har brustit i sin uppsiktsplikt och får en anmärkning för sin 
bristande uppsiktsplikt. Vi i Perstorp reserverar oss till förmån för eget yrkande om så 
skulle behövas.”

Marie Gärdby (c) yrkar bifall till presidiets förslag till beslut.

Tara Hägg (SD) yrkar avslag på presidiets förslag till beslut gällande ansvarsfrihet för 
socialnämnden.

Beslutsgång:
Ordförande föreslår följande beslutsgång. Att fullmäktige tar beslut om en att-sats i taget 
och att bifall ställs mot avslag. Detta godkänns. Röstlängden gås igenom inför beslut 
gällande första att-satsen och uppgår till 15 st (bilaga 1). Första attsatsen ställs bifall mot 
avslag via acklamation och ordförande finner att fullmäktige beslutat i enlighet med 
presidiets förslag till beslut. 

Ordförande lämnar över klubban till kommunfullmäktiges ålderspresident Sven-Erik 
Sjöstrand (V) då hela presidiet anmält jäv gällande frågan om ansvarsfrihet för 
kommunstyrelsen.

Gällande attsats nr två, ansvarsfrihet för kommunstyrelsen föreslår ålderspresidenten att 
fullmäktige ställer presidiets beslut mot Charlotta Wendts yrkande, detta godkänns. 
Röstlängden gås igenom inför beslut och uppgår till 9 st (bilaga 1). Ålderspresidenten 
föreslår att den som röstar på presidiets förslag röstar ja, den som inte gör det röstar nej. 
Propositionsordningen godkänns och genomförs direkt som en votering. Voteringen 
utfaller med 5 nej och 4 ja varvid Charlotta Wendts yrkande bifallits.

Ordförande återtar klubban och frågar om fullmäktige kan fatta beslut om tredje attsatsen 
via acklamation, detta godkänns och genomförs, varvid 

Kommunfullmäktige beslutat,

att inte tillstyrka ansvarsfrihet för socialnämnden för verksamhetsåret 2023,
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att kommunstyrelsen har brustit i sin uppsiktsplikt och får en anmärkning för 
verksamhetsåret 2023, samt

att bevilja ansvarsfrihet för övriga nämnder och styrelser för verksamhetsåret 2023.
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§ 74

Avveckling av OB-omsorgen
2024/160

Sammanfattning
Kommunfullmäktige beslutade den 24 april 2024 att med anledning av den redovisade 
prognosen, ge kommunstyrelsen i uppdrag att i nära samverkan med nämnderna 
skyndsamt vidta åtgärder för att uppnå en budget i balans gällande 2024. 

Med anledning av detta har barn- och utbildningsnämnden lämnat förslag på 
besparingsåtgärder. Ett av dessa förslag innebär en avveckling av OB-omsorgen. Om 
denna besparing ska ge effekt under 2024, samt ge verksamheten möjlighet att 
genomföra en avveckling med så liten negativ påverkan som möjligt för arbetstagare 
samt medborgare bör ett beslut fattas skyndsamt. Förslaget utreds närmare på sidan 12 i 
handlingen ”Utredning budget i balans 2024 Barn-och utbildningsnämnden 20240503”.

Då ramtilldelning för verksamheten beslutats av kommunfullmäktige ska ett beslut om 
avveckling fattas av densamma. Ärendet är också att betrakta som att det har större 
principiell betydelse för kommunen, varvid beslutet ska fattas av kommunfullmäktige.

Barn- och utbildningsnämnden beslutade den 21 maj 2024 att föreslå 
kommunfullmäktige att besluta om avveckling av OB-omsorgen.

Yrkande:
Marie Gärdby (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.

Charlotta Wendt (VIP) har följande yrkande: Vi i Perstorp yrkar på att en 
besparingsåtgärd som utförs bevisligen skall innebära en besparing, inte citat ”det troliga 
är att det, utifrån ett ekonomiskt perspektiv, innebär en klar besparing”. Troligt är inte 
skäl nog för nedläggning. Vi behöver en beräkning på förlorade skatteintäkter och 
kostnader för svårigheter att hitta kompetent omsorgspersonal. 

Jack Henriksen (SD) och Sven-Erik Sjöstrand (V) yrkar avslag på kommunstyrelsens 
förslag.

Beslutsgång:
Ordförande föreslår följande beslutsgång. Att först ställa frågan om kommunfullmäktige 
bifaller kommunstyrelsens förslag till beslut mot Charlotta Wendts (VIP) yrkande och 
därefter ställa det vinnande förslaget mot avslag. Detta godkänns och genomförs via 
acklamation. Ordförande finner att kommunfullmäktige bifallit kommunstyrelsens 
förslag. Votering begärs. 
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Votering:
Ordförande föreslår följande: Den som röstar på Charlotta Wendt (VIP) yrkande röstar 
nej, den som röstar för kommunstyrelsens förslag röstar ja. Detta godkänns och 
voteringen genomförs. Under voteringen ändrar en av ledamöterna sin röst från ett avstår 
till ett ja innan ordförande klubbat voteringen vilket godkänns. Voteringen utfaller med 
12 ja, 12 nej och 2 avstår (bilaga 1) Oenighet uppstår och ordförande väljer att göra om 
voteringen. Voteringen utfaller med 12 ja, 12 nej och 2 avstår (bilaga 1). 

Beslutsgång:
Ordförande ställer kommunstyrelsens förslag mot avslag och finner att 
kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens förslag. Votering begärs.

Votering:
Den som röstar på kommunstyrelsens förslag röstar ja, den som röstar på Charlotta 
Wendts (VIP) yrkande röstar nej.

Kommunfullmäktige beslutar,

att uppdra åt barn- och utbildningsnämnden att avveckla OB-omsorgen.

Beslutet skickas till
Barn- och utbildningsnämnden

Reservation: Ledamöterna i Vi i Perstorp, Sverigedemokraterna samt Vi i Perstorp reserverar 
sig mot beslutet till förmån för egna yrkanden.

Protokollsanteckning från Charlotta Wendt (VIP): Det är högst anmärkningsvärt hur den här 
kommunen hanterar beslutskedjan. När oppositionens förslag vinner i voteringen så skriker 
KDs Karin Johansson, som redan har lagt ner sin röst, "jag ändrar mig! Jag säger ja!". Detta är 
INTE acceptabelt, men ordförande väljer att ta om voteringen för att få igenom majoritetens 
förslag. Utfallet i den andra omröstningen blir 12-12 och ordförande avgör utfallet. 
Moderaterna sitter som lydparti åt socialdemokraterna och hittar på egna regler i 
ordföranderollen för att få igenom majoritetens egna förslag i omröstningarna, avgörande 
beslut för att minska antal invånare i arbete, för att minska skatteintäkterna och för att öka 
bidragstagandet. Det är så att man skäms för att säga att man kommer från Perstorp och det 
här kommer att laglighetprövas. Politikens High Chaparral
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§ 75

Affärsplan NSVA 2025-2027
2024/134

Sammanfattning
Affärsplanen är det viktigaste dokumentet för beslut rörande drift, underhåll och 
utveckling av de allmänna VA-systemen i Perstorp. 

Affärsplanen arbetas fram årligen för de kommande tre åren.
Affärsplanen beskriver nuläge för respektive kommuns VA-anläggningar och 
anger framtida behov av drift och investeringar.
Förslag till taxeförändring de kommande tre åren redovisas.

Den årliga processen innebär att det först fattas ett beslut om affärsplanen med de 
justeringar av intäkten som krävs, för att sedan under hösten följas av ett taxeärende där 
den formella VA-taxan beslutas utifrån den justering som beslutats i affärsplanen. I del 
1 beskrivs nuläge och behov av framtida utveckling för de allmänna VA-systemen och i 
del 2 finns de ekonomiska förutsättningarna för de kommande tre åren. 

Förslaget till justering av VA-intäkten för 2025 innebär 2% justering av VA-taxa. 

NSVA förslår Perstorps kommun att godkänna affärsplanen för vatten- och 
avloppstjänster 2025–2027 samt uppdra NSVA att återkomma med justerad VA-taxa 
för beslut i enlighet med affärsplanen.

Yrkande:
Kent Hamacek (VIP) har följande yrkande: ”ViP yrkar på att NSVA kompletterar 
affärsplanen med en plan för hur man aktivt skall införa det kontinuerliga 
förbättringsarbetet, med särskilt fokus på ”projekten”. Det har med tydlighet visat sig i 
det nyss avslutade s.k. ”Spjutserödsvägen-projektet” i Perstorp, att NSVA har upphandlat 
underentreprenörer med en bristfällig förmåga att genomföra projektet effektivt, och med 
så lite negativa konsekvenser för boende längs vägen som möjligt, samt för de företag 
som är beroende av att transporter till och ifrån, kommer fram utan störningar. Bristerna 
gäller både ledarskap, kompetens, personella resurser och ordentliga maskinella resurser. 
NSVA måste vara väl medvetna om att ett bra kvalitetsledningssystem är en investering 
som man inte har råd att avstå ifrån. Perstorps Kommun i egenskap av delägare är 
självklart intresserade av att NSVA visar att man har ett kvalitetsledningssystem som 
bidrar med att man såväl sparar som tjänar pengar, genom att säkra robusta 
upphandlingar av smarta arbetssätt där hållbara förbättringar genomförs med kunden och 
intressenterna i fokus.”

Ronny Nilsson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.
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Beslutsgång att-sats nr 1:
Ordförande föreslår följande beslutsgång, att besluta om attsats för attsats, den första 
attsatsen ställs mot Kent Hamaceks yrkande. Detta godkänns och genomförs via 
acklamation. Ordförande finner att kommunfullmäktige bifallit kommunstyrelsens första 
attsats. Votering begärs.

Votering attsats nr 1:
Den som bifaller kommunstyrelsen förslag röstar ja, den som bifaller Kent Hamaceks 
yrkande röstar nej. Voteringen genomförs och utfaller med 19 ja, 6 nej och 1 avstår 
varvid kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens förslag gällande attsats 
nr 1. En ledamot ändrar sig innan klubban har fallit och voteringen tas om en gång till 
med samma utgång.

Beslutsgång attsats nr 2-3:
Ordförande frågar om fullmäktige kan besluta om attsatserna i klump. Detta godkänns, 
och genomförs via acklamation, varvid

Kommunfullmäktige beslutat,

att NSVA ska återkomma med kompletteringar före investeringar och att det finns en 
uppföljning efter investeringar som föredras på tekniska utskottet eller 
kommunstyrelsen,

att godkänna affärsplanen för vatten- och avloppstjänster 2025–2027, samt 

att ge i uppdrag åt NSVA att återkomma med justerad VA-taxa för beslut i enlighet med 
affärsplanen

Beslutet skickas till
NSVA

Reservation:
Ledamöterna i Vi i Perstorp reserverar sig till förmån för eget yrkande.

Protokollsanteckning:
Ronny Nilsson har inkommit med följande protokollsanteckning: Jag vänder mig skarpt 
mot Vi i Perstorp genom Charlotta Wendts agerande i detta ärende när man medvetet 
förlänger mötet enbart för att obstruera kring beslutsfattandet då hon efter att ha avgett 
sin röst väljer att framföra att hon vill korrigera sin röst innan klubban fallit, vilket går att 
göra, för att sedan åter rösta som hon gjort från början vid ny votering.

Ledamöterna klarar sig utan sådant agerande vid 22.30 tiden då det enbart förlänger 
mötestiden med sådant infantilt beteende och leder till ökad kostnad för våra 
skattebetalare.
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§ 76

Bjuvs förtida utträde ur Söderåsens miljöförbund
2021/221

Sammanfattning
Efter en process över några år, trädde Bjuvs kommun per den 31 december 2022 ut ur 
Söderåsens miljöförbund. Formerna för utträdet, vad gäller ekonomisk uppgörelse, har 
såväl före utträde som efter diskuterats de fem kommunerna emellan. Nu föreligger ett 
förslag till uppgörelse vilket innebär att de kvarvarande kommunernas kostnader 
föranledda av utträdet kompenseras genom att Bjuvs kommun avstår från sin andel av 
förbundets egna kapital i årsredovisning 2022.

Kommunfullmäktige beslutar,

att godkänna föreliggande förslag till avtal mellan Bjuvs, Klippans, Perstorps, Svalövs 
och Örkelljunga kommuner, under förutsättning att de andra kommunerna också 
godkänner överenskommelsen, samt 

att bemyndiga kommunstyrelsens ordförande Ronny Nilsson att underteckna avtalet.

Beslutet skickas till
Söderåsens miljöförbund
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§ 77

Avsägelse och fyllnadsval, ersättare i fullmäktige och ersättare i 
socialnämnden
2024/131

Sammanfattning
Fullmäktige har att välja en ny ersättare i socialnämnden efter Berith Lantz (S). Förslag 
har inkommit att som ny ersättare välja Johan Djärvenskiöld (S).

Kommunfullmäktige beslutar,

att som ny ersättare i socialnämnden välja Johan Djärvenskiöld (S).

Beslutet skickas till
Socialnämnden
HR Servicecenteer
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§ 78

Avsägelse samt fyllnadsval, ledamot i kommunstyrelsen, 
ersättare i barn- och utbildningsnämnden samt ersättare i 
kommunfullmäktige
2024/139

Sammanfattning
Fullmäktige har att välja ny ledamot i kommunstyrelsen och ny ersättare i barn- och 
utbildningsnämnden efter Jeanette Larsson (S). Följande förslag har inkommit:
Ny ledamot i kommunstyrelsen, Valter Titusson (S)
Ny ersättare i kommunstyrelsen (efter Valter Titusson), Veronicha Pettersson (S)
Ny ersättare i barn- och utbildningsnämnden, Andrea Johansson (S)

Kommunfullmäktige beslutar,

att som ny ledamot i kommunstyrelsen välja Valter Titusson (S),

att som ny ersättare i kommunstyrelsen (efter Valter Titusson) välja Veronicha 
Pettersson (S), samt

att som ny ersättare i barn- och utbildningsnämnden välja Andrea Johansson (S). 

Beslutet skickas till
Barn- och utbildningsnämnden
HR Servicecenter


